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Onzin: boetes ACM hoeven niet omhoog
• Hogere boetemaxima voor ACM slechts symboolpolitiek
• En hebben eerder averechtse dan preventieve werking

Niet alleen VNO-NCW, maar ook de Raad van State ziet 

helemaal niets in het plan van minister Kamp om de 

boetemaxima voor de Autoreiteit Consument en Markt 

(ACM) te verhogen. Dat voorstel wordt binnenkort bespro-

ken in de Tweede Kamer. De minister wil een boete van 

maximaal 10 procent van de omzet gedurende de gehele 

periode waarin sprake is van overtreding, met een maxi-

mum van vier jaar.

Waarom Kamp dat graag wil, is een raadsel. Het aantal 

mededingingsovertredingen neemt af, niet toe. Bovendien 

worden boetes door de rechter vaak teruggedraaid of 

verlaagd. Ook de ACM heeft niet aangegeven tegen grenzen 

aan te lopen. Kamps plan is daarmee een staaltje symbool-

politiek.

Nederland zal straks uit de pas lopen in verhouding tot 

internationaal geldende boetes, die bijvoorbeeld door de 

Europese Commissie worden opgelegd. Ook die worden al 

gezien als zeer afschrikwekkend. Uit een recent rapport van 

de Raad van State blijkt ook nog dat de rechtsbescherming 

voor bedrijven bij bestuursrechtelijke boetes onder de maat 

is in vergelijking met die bij strafrechtelijke sancties. Met 

hogere boetes zullen de kosten voor juridische bijstand 

alleen maar toenemen, evenals de impact voor de reputatie 

van de ondernemingen.

Verhoging van de boetes kan leiden tot overdreven voor-

zichtigheid van bestuurders en ondernemingen die door de 

dreiging van torenhoge boetes risico-avers gaan handelen. 

Steeds meer bedrijven werken samen bij duurzaamheids-

initiatieven, maar zullen daartoe bij onduidelijke eisen 

gecombineerd met de mogelijkheid van boetes niet langer 

bereid zijn. Dat preventief afschrikken heeft daarmee een 

averechts effect op broodnodige initiatieven om de samen-

leving te verduurzamen. Hogere boetes zal het innovatie-

klimaat in Nederland dus alleen maar onnodig 

verslechteren. 

www.vno-ncw.nl/mededinging

Pijn en moeite
Voor de gemiddelde burger 
– en laat ik eerlijk zijn: ook voor 
de gemiddelde ondernemer 
– was de Europese Unie tot een 

aantal jaar terug vooral een saaie boel. Zo heel veel hoorde je er dan 
ook niet over. Er waren zelfs campagnes voor nodig – weet u hem 
nog: ‘Europa, best belangrijk’ – om een beetje leven in de brouwerij te 
krijgen. Nee dan nu: het ene spektakel volgt op het andere. Hoe vaak 
is Griekenland, en daarmee ook de Europese economie, al niet langs 
de rand van de afgrond gekropen? En nu op dat front de rust net 
weer een beetje lijkt weergekeerd, wordt de Europese Unie gecon-
fronteerd met een vluchtelingenstroom van ongekende omvang. En 
dan hebben we het nog niet eens gehad over de moeizame relatie 
met Rusland en het aanstaande referendum over het EU-lidmaat-
schap in het Verenigd Koninkrijk. Het leidt – terecht – tot een beeld 
van de Europese Unie als een soort permanente crisisorganisatie die 
met veel pijn en moeite tot ingewikkelde oplossingen probeert te 
komen. En dan heb ik het nog niet eens over de regelmatige neiging 
van de EU om te bureaucratiseren of zich bezig te houden met zaken 

die ze echt aan de lidstaten moet overlaten, zoals het belastingdos-
sier. 
Tegelijkertijd liggen er echter op mondiaal economisch en geopolitiek 
vlak even zo vele uitdagingen juist voor de EU. Immers, die is in 
beginsel toch veel krachtiger en machtiger dan elk van de lidstaten 
afzonderlijk. Daar moet Nederland zich sterk voor maken nu het zich 
opmaakt voor het voorzitterschap van de Europese Unie vanaf 1 
januari. Ook als het gaat om de economische agenda van Europa 
staat er enorm veel op de rol. Denk aan interne EU-projecten zoals 
het Juncker Investeringplan, de pogingen om te komen tot een 
kapitaalmarktunie en een energie-unie, de blijvende inspanningen om 
de interne markt en de digitale interne markt te verbeteren, de 
versterking van het eurobestuur, het luchtvaartpakket, het wegtrans-
portpakket en de circulaire economie. Er is veel aan te merken op de 
EU, maar er is dankzij de EU ook veel te winnen. Nederland moet 
zorgen dat Europa het oog op de goede ballen houdt. 

Hans de Boer
Voorzitter VNO-NCW
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Ulenbelt: no more drama

Timmermans: geregeld

wandelgangen

aanpak regeldruk 
draait om mkb 

De Tweede Kamer vindt dat het midden- en 
kleinbedrijf als standaard moet dienen voor 
nieuwe Europese regels, en niet het grootbe-
drijf. Dat bleek tijdens een overleg over het 
project Betere Regelgeving van eurocommis-
saris Timmermans. Die heeft zelf al laten 
weten dat EU-regelgeving voortaan vooraf 
beter getoetst moet worden op de gevolgen 
voor het mkb. Het project wordt verwelkomd 
door de Tweede Kamer, al is er wat scepsis 
over de haalbaarheid. Het project kent 
bijvoorbeeld geen kwantitatieve doelstelling, 
zoals het Nederlandse kabinet die wel heeft 
vastgesteld. 
Een deel van de Kamer heeft twijfels bij de 
opzet van het project. SP-Kamerlid Harry van 
Bommel vindt dat Timmermans te veel nadruk 
legt op deregulering. Daarin ziet hij de ‘wens 
om te liberaliseren’. PvdA-Kamerlid Marit Maij 
vreest dat door deregulering de standaarden 
op milieugebied verlaagd kunnen worden. 

Innovatiebeleid moet 
krachtig doorgezet worden
• Uitgaven voor onderzoek en ontwikkeling nog niet op niveau
• Overheid moet stimuleringsmaatregelen niet laten verslappen

Nederlandse bedrijven en instellingen gaven in 2014 ruim 3 procent meer 

uit aan onderzoek en ontwikkeling (r&d) dan het jaar ervoor. In totaal is dat 

13 miljard euro, waarvan het bedrijfsleven ruim de helft voor zijn rekening 

nam. Dat is goed nieuws, maar de weg naar boven kent nog wel wat scherpe 

bochten. 

Een aantrekkelijke kennisinfrastructuur met daarbij een goede koppeling 

tussen bedrijfsleven en wetenschap verankert r&d-investeringen van 

bedrijven. Het topsectorenbeleid is daar een goed voorbeeld van en dat 

moet dan ook krachtig doorgezet worden. Daarnaast zijn Nederlandse 

fiscale faciliteiten, zoals de WBSO, RDA en de Innovatiebox voor kleine én 

grote bedrijven van belang. Die zorgen ervoor dat het Nederlands ebedrijfs-

leven door kan met innoveren.

Nederlandse bedrijven hebben relatief veel van hun r&d-afdelingen in 

Nederland. Ze investeren echter steeds meer in onderzoek en ontwikkeling 

in het buitenland, terwijl buitenlandse r&d-investeringen in Nederland 

minder hard groeien. Dat bleek onlangs uit een studie van het Rathenau 

Instituut. Het vestigingsklimaat voor bedrijven moet dus aandacht blijven 

krijgen en daarvoor moeten ook de fiscale faciliteiten concurrerend zijn.

Om de door de overheid gewenste Nederlandse r&d-uitgaven van 2,5 pro-

cent van het bbp te halen (nu is dat 2 procent) moet het beleid om innovatie 

te stimuleren wel gunstig blijven. Niet alleen voor Nederlandse bedrijven, 

maar ook voor buitenlandse bedrijven die in Nederland willen investeren. 

Onderzoek en ontwikkeling zijn immers van cruciaal belang voor het 

innovatievermogen en daarmee de economische groei van Nederland. 

www.vno-ncw.nl/innovatie

wandelgangen

zzp’er kan pensioen 
met rust laten

Zelfstandigen zonder personeel hoeven hun 
opgebouwde pensioen niet meer op te eten 
voordat ze een bijstandsuitkering aan kunnen 
vragen. De Tweede Kamer is akkoord gegaan 
met een voorstel hierover van SP-Kamerlid 
Paul Ulenbelt. ‘Werk verliezen en in de bijstand 
raken is al een persoonlijk drama’, zegt hij. 

‘Dat je dan ook nog eerst je pensioen moet 
opeten, maakt het helemaal bar en boos.’
Bij werknemers wordt het pensioen niet als 
vermogen gezien, bij zzp’ers was dat tot 
dusver wel zo. De SP maakte daar in 2010 al 
bezwaar tegen. Vijf jaar later is een meerder-
heid van de Kamer het daarmee eens. 
Staatssecretaris Klijnsma van Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid wil de maatregel op 1 januari 
2016 invoeren. 
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pvda wil wk-geld 
terug van fifa

Het kabinet moet het geld dat Nederland uitgaf 
om het WK voetbal in 2018 naar Nederland en 
België te halen, terugeisen bij de wereldvoet-
balbond FIFA. Dat vindt een meerderheid van 
de Tweede Kamer op instigatie van PvdA-
Kamerlid Tjeerd van Dekken. Volgens hem is de 
stemming over de uiteindelijke locatiekeuze – 
Rusland – doorgestoken kaart geweest. Een 
rode kaart in dit geval. Van Dekken baseert zich 

onder meer op FIFA-voorzitter Sepp Blatter 
zelf, die heeft toegegeven dat al in 2010 was 
afgesproken dat Rusland het WK zou krijgen. 
Het toenmalige kabinet stak 4,5 miljoen euro in 
het Nederlandse bid. Van Dekken vindt dat 
verspilling van belastinggeld als de uitslag toch 
al bekend was. VVD-Kamerlid Rudmer Heerema 
wil eerst het onderzoek naar de toewijzing van 
WK’s van Zwitserland (thuisbasis van de FIFA) 
en de FBI afwachten. Blijkt daaruit corruptie, 
dan vindt hij een schadevergoeding op zijn 
plaats. Minister Schippers van Sport wil dat 
onderzoek ook eerst afwachten. Tot die tijd wil 
zij niet alvast haar ‘mening formuleren’. 

wandelgangen

incassobureaus onder 
druk gezet door 
christenunie

ChristenUnie-Kamerlid Carola Schouten wil de 
Autoriteit Consument & Markt (ACM) de 
bevoegdheid geven om malafide incassobu-
reaus te onderzoeken en te bestraffen. 
Daartoe werkt zij met PvdA-collega Keklik 
Yücel aan een initiatiefwet. Zij zien zich 
gesteund door recent onderzoek van de ACM 
naar de praktijken van de circa vierhonderd 
incassobureaus. Een deel daarvan zou 
onterechte kosten in rekening brengen en 
consumenten onder druk zetten. 
Volgens Schouten is er veel mis in de 
incassowereld. ‘Het overtreden van regels blijft 
onbestraft. En iedereen kan zomaar een 
incassobureau beginnen. Daar moet op korte 
termijn echt iets aan veranderen.’ Het kabinet 
stelt zich tot dusver op het standpunt dat 
gedupeerden naar de rechter kunnen stappen. 

Minder commissariaten 
niet de manier om 
toezicht te verbeteren 
•  Commissariaat is serieuze zaak
• Logisch om naar zwaarte te kijken
•  Maar beperking aantal is niet het antwoord

Een commissariaat is geen erebaantje voor oud-ondernemers en -bestuur-

ders. Je doet het er niet even bij, zeker niet nu de rol van de toezichthouder 

de afgelopen jaren meer nadruk heeft gekregen. Dat er gekeken wordt naar 

de zwaarte van nevenfuncties en het aantal daarvan dat mensen op hun cv 

hebben staan, is dan ook logisch. Maar het is niet logisch om allerlei beper-

kingen in te voeren. 

De FNV wil naar aanleiding van het tekortschietende toezicht bij zorgorga-

nisatie Meavita het aantal commissariaten per persoon bij niet-beursgeno-

teerde ondernemingen en organisaties beperken. Daarmee worden toezicht-

houdende functies te veel over één kam geschoren, terwijl zij onderling 

sterk verschillen in zwaarte. Bovendien hebben kleine organisaties, bijvoor-

beeld in de culturele sector, nu al moeite om voldoende toezichthouders te 

vinden. Dat wordt nog moeilijker als er een maximum wordt ingevoerd. 

Voor grote bedrijven en organisaties geldt overigens al een wettelijk maxi-

mum van vijf commissariaten. Bij beursgenoteerde bedrijven hanteert de 

code voor corporate governance ook een maximum van vijf. De beperking 

moet niet verder worden uitgebreid. Als het gaat om de kwaliteit van het 

toezicht, dan is het belangrijker om de vijver waaruit wordt gevist groter te 

maken. Raden van toezicht moeten divers van samenstelling zijn, de juiste 

competenties bevatten en als team opereren. Zó voorkom je dat toezicht 

tekort schiet. 

www.vno-ncw.nl/corporategovernance

Schouten: strafexpeditie

Van Dekken: wedstrijd verkocht
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Het Utrechtse deel van ons werkgebied is door de EU al twee jaar 
op rij uitgeroepen tot de meest competitieve regio van Europa. De 
centrale ligging, creatieve ondernemers, goed opgeleide bevolking 
en een prachtige woonomgeving vormen hiervoor de basis. Met de 
Economic Board Utrecht (EBU) werkt VNO-NCW Utrecht samen 
aan de Utrechtse aanpak – groen, gezond en slim – om deze 
toppositie te behouden. Hans de Boer heeft op uitnodiging van de 
EBU kennis genomen van deze aanpak. Het inspirerende bezoek 
voerde onder andere langs drie groeibriljanten: de flinke Vinex-
uitbreiding aan de oostkant, het stationsgebied en Utrecht Science 
Park. Overkoepelend thema: healthy urban living. Utrecht blijkt – 
samen met Londen – de top van Europa in slimme verstedelijking. 
Het Utrechtse Science Park groeit sterk en is onderscheidend door 
zich in het bijzonder op (kinder)oncologie te richten. Deze 
specialisatie zorgt voor een aantrekkingskracht van nieuwe 
innovatieve (biotech)bedrijven en spin-offs waarmee een groei van 
vijfduizend extra banen in de komende jaren wordt bereikt. Tel daar 
het programma van UtrechtInq – in de Europese top-10 van beste 
incubators in Europa (de UBI index 2015) – bij op en het succes is 
compleet.  Maar ook innovaties als de wereldprimeur van de eerste 
laadpaal op zonne-energie die slim kan laden én ontladen, en de 
ambities voor nul-op-de-meter woningen horen bij deze regio. 
Uitgangspunt is het steunen van initiatieven uit de markt die 
schaalbaar zijn.  
De praktijk van groeien en innoveren is dat we soms tegen grenzen 
aanlopen van de huidige regelgeving. Regels die in een andere tijd 
zijn opgesteld en de huidige dynamiek in de weg staan. Zo willen 
we dat innovatieve bedrijven makkelijker gehuisvest kunnen 
worden op Science Parken, moet de benodigde (digitale) infra-
structuur op orde zijn en belemmeringen rondom het mogelijk 
maken van de nul-op-de-meter woning worden weggenomen. Het 
werkbezoek van Hans de Boer helpt daarbij. De inspiratie en 
inzichten die hij heeft opgedaan, neemt hij mee in de landelijke 
lobby en VNO-NCW Utrecht richt zich samen met de EBU en 
andere stakeholders verder op concrete verbeteringen voor stad en 
regio. Want om aan de top te blijven, zijn ambities én de juiste 
investeringen in bereikbaarheid nodig. Daarnaast werken we aan 
plannen om commercieel vastgoed te financieren en aan al die 
dingen die doorgroeien mogelijk maken.
 
Jacco Vonhof
Voorzitter VNO-NCW Midden

vno-ncw midden

Utrechtse 
aanpak

Forum op de tablet
mis ’m niet 

• De route naar circulair. Terug 
naar de Hanze-tijd

• Besteding klimaatgeld: slecht 
weer voor eigen bedrijfsleven

• Hoogleraar Peter Ho: ‘Chinese 
run op Nederlands product 
blijft nog wel even’

• Dijkhoff waarschuwt onderne-
mers: ‘Cybercrime is een 
businessmodel’

• Ethische hacker helpt 
bedrijven. ‘Waarom er gehackt 
wordt? Gewoon, omdat het 
kan’

• Meer controle op gemeente. 
Wie wekt de slapende lokale 
rekenkamer?

• Douanedrama’s voor onderne-
mers. Wat het buitenland kan 
leren van onze grensbewakers

• Politiek moet beslissen. 
Robotisering: goed of 
gevaarlijk?

• Leiderschapscursus: onderne-
mers happen zand bij Defensie
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